

毒素 C3a 与前列腺增生症合并组织炎症的关系

Relationship between Toxin C3a and Prostatic Hyperplasia Complicated with Tissue Inflammation

Dr. Song Xinping, Dr. Song Haoyu

3D Urology and Prostate Clinic, Changsha, Hunan, 417700

摘要:目的 本次研究希望通过临床分析了解毒素 C3a 对于前列腺增生病症的合并组织炎症的诊断价值, 并且进一步确认临床的病理特征关系。方法 根据本次研究需要在本院收集相关研究患者资料 42 例, 采取 PSA(血清前列腺特异抗原)、fPSA (血清游离前列腺特异性抗原), 以及尿常规和血常规的检查方式。以上检查均采用国际的前列腺病症诊断评分标准, 即 IPSS 体系进行验证, 评价患者尿路的病症。同时采取 NIH-CPSI (即国际慢性前列腺炎症指数) 评定患者资料的前列腺炎症状况。通过直肠方式的 B 超收集患者资料前列腺体积, 在患者接受手术治疗前对患者的 EPS 进行双向抗体的 ELISA 夹心方法测试, 观察毒素 C3a 浓度。在手术过程中收集前列腺组织的标本, 作为后期病理炎症等级划分使用。再收集 8 例正常人资料提供 EPS 比对, 作为对照组。结果 通过本次研究发现, 前列腺增生组织的严重炎症资料 EPS 的毒素 C3a 浓度高于轻度组别, $P < 0.05$; 两组数据与对照组相比存在明显上升情况, $P < 0.05$ 。EPS 显示毒素 C3a 能够判断前列腺增生的合并组织炎症情况, 其灵敏程度为 97%, 特异程度为 70%。EPS 内部毒素 C3a 的浓度和血清的 PSA 及 fPSA 含量显示, 患者的年龄及体重情况不具备关联性; 但是和 NIH-CPSI 具有关联性, 且 $r = 0.494, P < 0.05$ 。小体积的前列腺分组与大体积的前列腺分组, 以及尿常规 WBC 存在异常组别和 EPS 正常组别的毒素 C3a 浓度并不存在统计学差异, $P \geq 0.05$ 。另外, 安置尿管组和没有安置尿管组的患者 EPS 毒素 C3a 浓度差异存在统计学差异, $P < 0.05$ 。结论 通过本次研究发现, 应用毒素 C3a 进行患者前列腺增生合并炎症的诊断具有一定的科学价值, 患者 EPS 中的毒素 C3a 浓度和患者资料 NIH-CPSI 评定分数, 以及安置尿管情况具有关联性, 但是与患者的年龄、体重指数、血清 PSA, 以及 fPSA 的浓度逐渐不存在关联性, 患者资料的前列腺体系与尿常规的 WBC 数据具有关联性。

Abstract: Objective- To study the diagnostic value of antitoxin C3a for prostatic hyperplasia complicated with tissue inflammation in the clinical analysis, and to further confirm the clinical pathological characteristic relationship. Methods- According to the study needs, we collected 42 cases of patients data in our hospital, and conducted PSA (serum prostate specific antigen), fPSA (serum free prostate specific antigen), and urine routine and blood routine examinations. For the above checks, we adopted the international prostate disease diagnostic score standard (i.e. IPSS system) to verify and evaluate patients' urinary tract disease. Meanwhile, we took NIH-CPSI (i.e., the International Chronic Prostatitis Index) to assess the prostate inflammation from patient's data. We collected the patient's prostate tissue volume by rectal B ultrasonography. The patients were treated with EPS before with ELISA. The concentration of toxin C3a was observed by ELISA method. During the course of surgery, we collected prostate tissue specimens for late dividing pathology inflammation level division. And then we collected 8 cases of normal persons' data as the Control Group for EPS comparison. Results- We found from this study that the level of toxin C3a in the severity prostatic hyperplasia group was significantly higher than those in the mild one ($P < 0.05$). There was a significant increase in the two groups compared with the Control Group ($P < 0.05$). EPS showed that toxins C3a can determine the combined tissue inflammation of prostatic hyperplasia, with a sensitivity of 97%, specific degree of

70%. The concentration of EPS internal toxin C3a and the serum PSA and fPSA levels were not associated with the age and weight of the patients, but with NIH-CPSI and $r = 0.494$, $P < 0.05$. There was no statistically significant difference between the small volume of the prostate group and the large volume of the prostate group, as well as the presence of abnormal urinary conventional WBC abnormalities and EPS normal C3a concentrations, $P \geq 0.05$. In addition, there is statistically difference of EPS toxin C3a concentration between the two groups ($P < 0.05$). Conclusion- We find out from this study that using toxins C3a for treating patients with prostatic hyperplasia combined with inflammation has a certain scientific value. The concentration of toxin C3a in patients, NIH-CPSI assessment scores of patient data, and the group placed catheter are associated with each other, but gradually not with the patient's age, body mass index, serum PSA, and fPSA concentration; the prostate system of the patient data is related with WBC data of urine routine.

关键词：毒素 C3a；前列腺增生症；合并；组织炎症；关系

Keywords: Toxin C3a; Prostatic Hyperplasia; Combination; Tissue Inflammation; Relationship

为了能够掌握科学的诊断和治疗方法，提升患者回复效率，能够满足医学事业发展需求。因此，本次研究希望通过临床分析了解毒素 C3a 对于前列腺增生病症的合并组织炎症的诊断价值，并且进一步确认临床的病理特征关系。具体研究报告如下：

To be able to master the scientific diagnosis and treatment methods, enhance the efficiency of rehabilitation of patients, and meet the development needs of medical career, therefore, this study hopes to clinically analyze the diagnostic value of antitoxin C3a for the combined tissue inflammation of prostatic hyperplasia, and to further confirm the clinical pathologic relationship. The specific study report is as follows:

1 资料与方法

1 Data and methods

1.1 一般资料

1.1 General data

根据本次研究需要进行相关患者资料收集，在本院收集 2015 年 1 月到 2016 年 1 月近一年时间内的患者资料 42 例，以上患者均在本院接受了经过尿道的前列腺电切手术治疗干预。以上患者资料均派出存在前列腺手术历史，以及穿刺活检历史的患者资料，并排除存在前列腺病症确切患者资料。除此之外需要在门诊收集 8 例健康的男性资料作为对照组。以上一般资料信息收集均得到本人的允许，一般资料并不存在统计学差异， $P \geq 0.05$ ，可以进行研究比对使用。

According to the study need for relevant patient data, we collected 42 cases of patient data nearly a year (from January 2015 to January 2016) in our hospital. The above patients were underwent prostate transurethral resection treatment intervention in our hospital. All of the above data were sent and kept in the history of prostate surgery, as well as those data in the history of pediatric biopsy, excluding the existence of prostate disease patients with exact data. In addition, it was required to collect further 8 cases of healthy male data from outpatients as the Control Group. Above general data collection had been allowed personally, without statistical differences, $P \geq 0.05$, and could be used for study and comparison.

1.2 方法

1.2 Methods

研究设计的相关操作流程要求，首先需要在本院收集相关研究患者资料 42 例，然后需要采取 PSA(血清前列腺特异抗原)、fPSA (血清游离前列腺特异性抗原)，以及尿常规和血常规的检查方式。以上检查均采用国际的前列腺病症诊断评分标准，即 IPSS 体系进行验证，评价患者尿路的病症。同时采取 NIH-CPSI (即国际慢性前列腺炎指数) 评定患者资料的前列腺炎症状况。通过直肠方式的 B 超收集患者资料前列腺体积，在患者接受手术治疗前对患者的 EPS 进行双向抗体的 ELISA 夹心方法测试，观察毒素 C3a 浓度。在手术过程中收集前列腺组织的标本，作为后期病理炎症等级划分使用。再收集 8 例正常人资料提供 EPS 比对，作为对照组。具体操作方式如下：

According to the relevant operational requirements of the study design, we firstly needed to collect 42 cases of relevant patient data in our hospital, and then to conduct examination methods, such as, PSA (serum prostate specific antigen), fPSA (serum free prostate specific antigen), urine routine and blood routine. The above checks adopted the international prostate disease diagnostic score standard, that is, IPSS system to verify the evaluation of patients with urinary tract disease. Meanwhile, we took NIH-CPSI (i.e., the International Chronic Prostatitis Index) to assess the patient's prostate inflammation. The patient's prostate tissue was collected by rectal ultrasonography. The patient's EPS was tested by ELISA sandwich method for bi-directional antibody before the patient was treated surgically. The concentration of toxin C3a was observed by ELISA method. During the course of surgery, we collected prostate tissue specimens for late pathology inflammation level division. And then, we collected 8 cases of normal person data as the Control Group for EPS comparison. The specific operation is as follows:

第一，要求针对收集到的患者资料进行手术治疗前的检查，并收集和整理手术前的检查指标信息。

Firstly, it is required to check the collected patient data before surgery, and collect and sort the preoperative inspection indicator data.

第二，需要根据本次研究设计的相关流程进行前列腺组织的炎症等级划分，选择标准化等级进行级别划分。这项操作需要在手术过程中以无菌的方式进行，保证通过电切镜方式手机到前列腺的组织，使用生理盐水进行清洁处理。在收集切片组织的过程中利用电切的方式区分组织大小，观察切片对组织的制作和映像，使用国际标准的计算机网络途径划分前列腺组织的炎症程度，并进行细胞浸润的组织处理，通过划分的病理学理论实现对组织炎症的划分及程度确认。

Secondly, it is required to divide the prostate tissue inflammation level according to the study design relevant process, by the standardized level. This operation needs to be carried out in a sterile manner during the surgery, ensuring that the cells are moved to the prostate tissue by means of a resect scope, using physiological saline for cleaning. In the process of collecting tissue, the tissue size was distinguished by the way of cutting, and the degree of inflammation of the prostate tissue was divided according to the international standard computer network. And the cell infiltration of the tissue treatment, achieve to confirm the division and the degree of the tissue inflammation through the pathology theory.

1.3 炎症划分标准

1.3 Classification standard of inflammation

通过国际标准将收集的组织资料，即前列腺炎严重程度进行划分，其划分标准为：轻度，即前列腺组织存在炎症性的分散浸润细胞；中度，即前列腺组织存在炎症性的细胞聚集情况，但是不存在腺体上皮组织的损伤，或者是淋巴样的结节情况；重度，即前列腺组织中存在炎症性的细胞聚集，并伴随存在腺体的上皮组织损伤，或者是淋巴样的结节问题。

Through the international standards will be collected from the tissue of data, that is, the severity of prostatitis division, the classification criteria: mild, that is, there are inflammatory tissue scattered prostate infiltration of cells; moderate, that is, there is inflammatory tissue aggregation of prostate tissue, But there is no glandular epithelial tissue damage, or lymphoid nodules; severe, that is, the existence of inflammatory tissue in the prostate tissue aggregation, and accompanied by the presence of glandular epithelial tissue damage, or lymphoid nodules The

1.4 统计学处理

1.4 Statistical processing

本次研究当中所有数据均采用 SPSS17.0 统计软件进行处理，计数数据以均数±标准差表示，用一般线性模型中的单变量（Univariate）分析检验，多重比较用 LSD 检验。计数数据以率表示，用 Pearson 卡方检验。计数资料、均数比较、计量数据分别采用（n）率（%）表示，t 检验、 X^2 ，检验表示， $P < 0.05$ 表示差异具有统计学意义。

All data in this study were processed using SPSS 17.0 statistical software. The count data were expressed as mean \pm standard deviation. Univariate analysis was used in general linear model, and LSD was used for multiple comparisons. Count data is expressed in terms of rate, with Pearson chi-square test. (N) rate (%), t test, X^2 , test said, $P < 0.05$ that the difference was statistically significant.

2 结果

2 Results

根据本次研究操作能够得到以下结果信息，前列腺增生组织的严重炎症资料 EPS 的毒素 C3a 浓度高于轻度组别， $P < 0.05$ ；两组数据与对照组相比存在明显上升情况， $P < 0.05$ 。EPS 显示毒素 C3a 能够判断前列腺增生的合并组织炎症情况，其灵敏程度为 97%，特异程度为 70%。EPS 内部毒素 C3a 的浓度和血清的 PSA 及 fPSA 含量显示，患者的年龄及体重情况不具备关联性；但是和 NIH-CPSI 具有关联性，且 $r = 0.494, P < 0.05$ 。小体积的前列腺分组与大体积的前列腺分组，以及尿常规 WBC 存在异常组别和 EPS 正常组别的毒素 C3a 浓度并不存在统计学差异， $P \geq 0.05$ 。另外，安置尿管组和没有安置尿管组的患者 EPS 毒素 C3a 浓度差异存在统计学差异， $P < 0.05$ 。

According to the results of this study, the following results can be obtained. The concentration of EPS in the prostatic hyperplasia is higher than that in the mild group ($P < 0.05$). There is a significant increase in the two groups compared with the Control Group, $P < 0.05$ The EPS showed toxins C3a can determine the proliferation of prostatic hyperplasia of the tissue, the sensitivity of 97%, specific degree of 70%. The concentration of EPS internal toxin C3a and the serum PSA and fPSA levels showed that the age and weight of the patients were not associated; but were associated with NIH-CPSI and $r = 0.494, P < 0.05$. There was no statistically significant difference between the small volume of the prostate group and the large volume of the prostate group, as well as the presence of abnormal urinary conventional WBC abnormalities and EPS normal C3a concentrations, $P \geq 0.05$. In addition, the difference of EPS toxin C3a concentration between the two groups was statistically significant ($P < 0.05$).

3 讨论

3 Discussions

通过本次研究操作和信息收集能够得到以下结论,应用毒素 C3a 进行患者前列腺增生合并炎症的诊断具有一定的科学价值,患者 EPS 中的毒素 C3a 浓度和患者资料 NIH-CPSI 评定分数,以及安置尿管情况具有关联性,但是与患者的年龄、体重指数、血清 PSA,以及 fPSA 的浓度逐渐不存在关联性,患者资料的前列腺体系与尿常规的 WBC 数据具有关联性。研究的具体结果信息能够说明研究具体的效力作用,即前列腺增生组织的严重炎症资料 EPS 的毒素 C3a 浓度高于轻度组别, $P < 0.05$; 两组数据与对照组相比存在明显上升情况, $P < 0.05$ 。EPS 显示毒素 C3a 能够判断前列腺增生的合并组织炎症情况,其灵敏程度为 97%,特异程度为 70%。EPS 内部毒素 C3a 的浓度和血清的 PSA 及 fPSA 含量显示,患者的年龄及体重情况不具备关联性;但是和 NIH-CPSI 具有关联性,且 $r = 0.494, P < 0.05$ 。小体积的前列腺分组与大体积的前列腺分组,以及尿常规 WBC 存在异常组别和 EPS 正常组别的毒素 C3a 浓度并不存在统计学差异, $P \geq 0.05$ 。另外,安置尿管组和没有安置尿管组的患者 EPS 毒素 C3a 浓度差异存在统计学差异, $P < 0.05$ 。综合上述研究内容可以判断,利用毒素 C3a 的方式能够诊断合并前列腺的组织炎症问题,还可以通过毒素 C3a 的界值掌握关于前列腺出现增生合并症极其组织炎症的影响因素。

Through the study of the operation and data collection can be the following conclusions, the application of toxins C3a in patients with prostatic hyperplasia associated with the diagnosis of inflammation has a certain scientific value, the patient's toxin C3a concentration and patient data NIH-CPSI assessment scores, and placement of the catheter The association with the patient's age, body mass index, serum PSA, and fPSA concentration was not associated with the patient's data, and the prostate system of the patient data was associated with conventional WBC data. The specific results of the study can explain the specific effect of the study, that is, severe inflammation of prostatic hyperplasia data EPS toxin C3a concentration higher than the mild group, $P < 0.05$; two groups of data compared with the Control Group there is a significant increase in the situation, $P < 0.05$. EPS showed toxins C3a can determine the proliferation of prostatic hyperplasia of the tissue, the sensitivity of 97%, specific degree of 70%. The concentration of EPS internal toxin C3a and the serum PSA and fPSA levels showed that the age and weight of the patients were not associated; but were associated with NIH-CPSI and $r = 0.494, P < 0.05$. There was no statistically significant difference between the small volume of the prostate group and the large volume of the prostate group, as well as the presence of abnormal urinary conventional WBC abnormalities and EPS normal C3a concentrations, $P \geq 0.05$. In addition, the difference of EPS toxin C3a concentration between the two groups was statistically significant ($P < 0.05$). This study can be used to determine the use of toxins C3a way to diagnose the problem of inflammation of the prostate tissue, but also through the threshold of toxins C3a grasp of the prostatic hyperplasia of the complications of extreme tissue inflammation of the factors.

参考文献:

References:

[1]钟城垚,刘建英,刘代顺,吴凯峰,周定群,张巍,黄贵川,李竹,唐洪波.过敏毒素 C3a 及白细胞介素-32 在慢性阻塞性肺疾病气道炎症中的作用[J]. 广东医学,2016,(04):532-535.

[1].Zhong Chengyao, Liu Jianying, Wu Kaifeng, Zhou Dingqun, Zhang Wei, Huang Guichuan, Li Zhu, Tang Hongbo. Role of Allergic Toxin C3a and Interleukin-32 in Airway Inflammation in Chronic Obstructive Pulmonary Disease. Guangdong Medical Journal, 2016, (04): 532-535.

[2]郑敬民,尹广,赵文紧. 过敏毒素 C3a 在肾小球足细胞中的分泌性表达试验[J]. 东南国防医药,2015,(03):225-228.

[2] Zheng Jingmin, Zhao Wenjing. Secretary Expression Test for Hypersensitivity C3a in Glomerular Podocytes [J]. Southeast Medical Defense, 2015, (03): 225-228.

[3]王雪蕊,刘燕,王绿娅,张俊蒙,杜杰. 血流剪切力对血管内皮细胞过敏毒素 C3a 受体表达影响的研究[J]. 心肺血管病杂志,2015,(04):310-313+318.

[3] Wang Xuerui, Liu Yan, Zhang Junmeng, Du Jie. Study on the Effect of Blood Shear Stress on the Expression of C3a Receptor in Vascular Endothelial Cells [J]. Journal of Cardiovascular and Pulmonary Diseases, 2015, (04): 310- 313 + 318.

[4]吴金光. 经尿道前列腺电切术对 48 例良性前列腺增生症的临床治疗效果[J]. 当代医学,2013,(14):58-59.

[4] Wu Jinguang. Clinical Treatment Effect of Transurethral Resection of the Prostate for 48 Patients with Prostatic Hyperplasia [J]. Contemporary Medicine, 2013, (14): 58-59.

[5]苏燕习. 经尿道前列腺汽化电切术结合经尿道前列腺电切术治疗 180 例前列腺增生症的研究[J]. 中国社区医师(医学专业),2012,(19):100-101.

[5] Su Yanxi. Study on Transurethral Resection of the Prostate Combined with Transurethral Resection of the Prostate for 180 Patients with Prostatic Hyperplasia [J]. Chinese Community Physician (Medical), 2012, (19): 100-101.

[6]赵文彩,畅雅学,张海艳. 经尿道前列腺电切术治疗前列腺增生症的围手术期护理体会[J]. 当代医学,2011,(11):16-17.

[6] Zhao Wencai, Chang Yaxue, Zhang Haiyan. Experience Transurethral Resection of Prostate Prostatectomy Treatment of Perioperative Nursing [J]. Contemporary Medicine, 2011, (11): 16-17.